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Jsou mlčení, která lichotí i odsuzují více 
než nejplamennější slova. 

(Mágův deník) 

ZDARMA 

leden 2011 

Zprávy o činnosti Rady města Nové Sedlo 
V měsíci prosinci 2010 rada města zasedala 1x, a to 

dne 15. 12. 2010. Dne 15. 12. 2010 rada města projednala 
tyto body – zhodnocení hospodaření příspěvkových 
organizací za rok 2010, plán kulturních akcí na I. pololetí 

2011 a v bodě různé – pronájem a prodej pozemků, vnitřní 
směrnice pro provedení řádné inventarizace, rozpočtová 
opatření, žádosti majitelů nájemních bytů a další. 
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Dne 19.ledna 2011 od 15.00 hodin v kulturním sále 
Meteor v Novém Sedle se uskuteční I. řádné zasedání 
Zastupitelstva města Nové Sedlo. Na programu jednání 
budou tyto body – rozbor řešených stížností za rok 2010, 
zhodnocení činnosti městské policie za rok 2010, zhodno-
cení činnosti městské knihovny za rok 2010, zhodnocení 

činnosti orgánů města za II. pololetí 2010, výroční zpráva 
o zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu 
k informacím za rok 2010 a bod různé, diskuze, usnesení 
a závěr. Srdečně zvu všechny občany Nového Sedla. 

Ing. Věra Baumanová 

Jednání zastupitelstva města 

Opět jsme tancovali jako diví. 11. prosince si pro 
nás občanské sdružení Nový kurz připravilo předčas-
ný dáreček v podobě „Vánoční OLDIES 
s překvapením“, které se tradičně odehrálo 
v kulturním domě Meteor. 
I tento večer panovala mezi lidmi velice dobrá nála-

V.řádné zasedání Zastupitelstva města Nové Sedlo 
proběhlo dne 1. 12. 2010 v sále kulturního domu Meteor 
Nové Sedlo. Na programu jednání byly projednávány tyto 
body – plán práce zastupitelstva města a výborů na rok 
2011, rozpočet města na rok 2011, zpráva o stavu na úse-
ku sociální péče a zdravotnictví ve městě, zpráva o posky-
tování služeb Czechpointu a datových schránek za rok 

2010, přehled pronájmů a prodejů bytů z majetku města 
v roce 2010 a v bodě různé – prodeje pozemků, objektů, 
veřejnoprávní smlouva uzavřená mezi městem a obcí Vře-
sová o výkonu působnosti Městské policie Nové Sedlo na 
rok 2011, odpisové plány příspěvkových organizací, zá-
věry dílčího přezkoumání hospodaření města, zásady 
grantového systému města a další. 
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Zdarma! Vyšlo v nákladu 1000 kusů. 

Pomóc 
Hledá se obytný přívěs odcizený dne 10.12. v 23.30 hod. v Novém Sedle. 

Pokud se v posledních dnech ve Vaší blízkosti objevil větší přívěsný karavan odpovídající fotografiím volejte 
mobil: 603806541 

Informace vedoucí k nalezení bude odměněna: 
 

Ilustrační foto fota přívěsu 

Vánoční OLDIES 

da a o nápoje také 
nebyla nouze. Ne-
chyběl ani DJ Pix-
la, který nám při-
chystal velkou 
dávku oldies, ale i 
těch moderních 
hitů. Kolem 23.00 
hodiny k nám do-
razil Ježíšek a ne-
chal nám 70 ks 
dárečků, které ur-
čitě udělaly ra-
dost. Po celý ve-
čer byl i fotograf v pohotovosti, nafocené fotky může-
te zhlédnout na městském webu nebo také funguje 
facebook pro naše občany (profil Občané Nového 
Sedla).  
Určitě se všichni těšíme na další Oldies plánované 

16. 4. 2011 ve stylu „Z pohádky do pohádky“.  

Vážení a milí spoluobčané, 
opět stojíme na prahu nového roku. 

Dovolte mi, abych Vám všem jménem 
městského zastupitelstva a jménem svým, 
popřála do roku 2011 všechno nejlepší, 
pevné zdraví, štěstí a spokojenost v osobním 
i pracovním životě. 
Rok 2010 byl také rokem volebním. Děkuji 

ještě jednou všem, kteří nás svým hlasem 
podpořili v komunálních volbách, děkuji za 
důvěru, kterou jste svými hlasy dali nově 
zvoleným zastupitelům města. V souvislosti 
s tím patří rovněž mé poděkování za 
odvedenou práci v minulém volebním období bývalým zastupitelům. 
V roce 2011 nás opět čeká řada úkolů. Všechno, co bude vykonáno, povede ke zlepšení podmínek života 

v našem městě. Těším se na vaše náměty a podněty, a věřím, že nám budete v našem úsilí o rozvoj města 
nápomocni. Zaměstnanci městského úřadu se dočkají dokončení rekonstrukce budovy včetně městské 
knihovny, aby naše vzájemná setkání mohla probíhat v důstojnějším prostředí. 
Ze srdce si přeji, abychom si na konci příštího roku mohli říci, „ Byl to skvělý rok.“ 

Starostka města 
Krista Kulhanová 



STRANA 2 LEDEN 2011 STRANA 7 LEDEN 2011 

U mnoha z nás již za několik dní nastane 
pocit kocoviny, která nejspíš nastane dů-
sledkem oslav Nového roku, proto pro vás 
zde uvádíme některé zásady a rady, jak se 
kocovině vyhnout, nebo jí alespoň potlačit. 
Takže začneme pěkně od začátku. (V celém 
článku mluvíme o dobrém stavu člověka – 
tzn. vyspalém, odpočatém, zdravém s dobrou náladou.) 
 
1)Než někam vyrazíte, nalijte do sebe hodně obyčejné 

vody, předejdete dehydrataci organismu – toto platí také 
po celou dobu pořádaného večírku, a také než vlezete opi-
lí do postele. Pomůže i vitamín C nebo obyčejná voda s 
citronem. 
2)Po vodě následuje jídlo. Pojídejte mastnější jídla, která 

dobře váží alkohol a vaše játra se zpracováním nemají 
takový problém. Pozor ale, nepřejídejte se. Vynechte ma-
jonézu. 
3)Když už na párty dorazíte, snažte se drinky příliš ne-

míchat, to proto, že alkohol obsahuje různé množství to-
xických nečistot. Vsázejte také na bílé víno či čiré destilá-
ty, které takovou odezvu nemívají. 
4)Kupte si raději alkohol kvalitnější, dražší než levnější 

a nekvalitní, ty obsahují více chemických nečistot. 
5)Pijte alkohol pomaleji, játra ho dokáží lépe zpracovat. 

Zde platí 1 drink/1 hodina. 
6)Po dobu večera nekuřte, vynechte kofeinové nápoje, 

snažte se pohybovat (tanec), bavte se. 
 
Pokud se, ale nakonec kocovina objeví, doporučujeme 

tyto rady: 
1)Nejlepší je opět vypít spoustu obyčejné vody, roz-
pustný vitamin C, džusy – rychleji se vypořádají s to-
xiny, které také způsobují bolest hlavy 
2)Dejte si banán – doplňuje draslík, který vypláchnete 
během močení, které vyvolává alkohol 
3)Dále doporučujeme vajíčka, silnou polévku 

(česnečku), mléko (neutralizuje překyselení žaludku), ča-
je, pohyb, sprchu, ale někomu ze všeho nejvíc pomůže, 
když se z dané kocoviny jen dobře vyspí ☺. 
 
A pokud někoho trápí to, že přes Vánoce přibere, máme 

pro něj také několik rad. 
Jezte všechno, ale s mírou – pouze ochutnejte, mozek 

dostane impuls, že můžete vše, máte z toho dobrý pocit, 
ale jen ochutnejte. Začněte vydatnou a vyváženou snídaní 
- vyvážená snídaně by měla obsahovat cereálie, mléčný 
výrobek, dostatek ovoce a nápoje. 
Zkuste si také jídla trochu odtučnit – např. odtučněte 

bramborový salát, není přece potřeba zakydat ho sklenicí 
té nejtučnější majonézy. Klidně můžete použít její light 
verzi v kombinaci s jogurtem. 
Zkuste omezit alkohol, naučte se jídlu říct ne! – nejezte 

jen z povinnosti, prospěje vám také pohyb, neseďte celé 
svátky u televize, jídlo jezte pomalu, jsou to přeci svátky 
klidu. Jak říká dieta, jezte spíše po malých dávkách, častě-
ji, nepřejídejte se, vždyť Vánoce jsou tu každý rok. 
Více rad proti kocovině, a také něco málo o kocovině na 

Facebooku – Občané Nového Sedla. 
Tomáš Pittel 

Společenská kronika 

♦ 60 let Čekan Jan  
  

♦ 65 let Kovářík František  
  Křížová Anna  
  Planěk Jiří  
 

♦ 70 let Weinhartová Marie  
  Holmanová Bedřiška  
 

♦ 76 let Lupták Julius  
  Jirásková Zdeňka  
 

♦ 77 let Šubrtová Květoslava  
 

♦ 80 let Dolejší Lydia  
 

♦ 81 let Doubková Marie  
 

♦ 86 let Gerginová Gertruda  
  Schindlerová Marie  

Při příležitosti Vašeho životního jubilea Vám, 
do dalších let pevné zdraví a dobrou pohodu, 
přeje Městský úřad Nové Sedlo a Sbor 
pro občanské záležitosti.  

Vánoční svátky jsou plné vůní. Patří k nim stromeček, 
cukroví a jablíčka. Jsou to dny klidu a pohody. I v naší 
školce se snažíme navodit atmosféru těchto svátků. Ozdo-
bili jsme stromeček, pod kterým naše děti, jako již tradič-
ně, našly stavebnice, hračky, pomůcky, letos i hifi věž pro 
velké děti. Součástí slavnostního dopoledne bylo vyhod-
nocení vánočních svícnů, které vytvořily děti společně 
s rodiči. Je škoda, že jich letos bylo pouze 10. Na závěr 

jsme společně zazpívali písně a zarecitovali básně 
s vánoční tématikou. Nezapomněli jsme rozkrojit jablíč-
ka, pouštět skořápky ořechů a házet pantoflí. Sladkou teč-
ku za příjemným dopolednem udělalo vlastnoručně upe-
čené cukroví a čaj. Přejeme všem hodně radosti a krás-
ný vánoční čas. 

Šárka Mysíková, 1. MŠ 

Vánoční čas 

Ano, před dvěma lety začalo občanské sdružení Nový 
kurz právě na schodech Městského úřadu v Novém Sedle 
připomínat atmosféru prvního adventu vůní svařeného 
vína a pečených kaštanů. Toto zdarma nabízelo občanům, 
kteří se přišli podívat na rozsvícení vánočního stromu. 
Nejdříve se na této akci s námi podílelo pouze město. Již 

v loni jsme se na schody a chodník nevešli, tak jsme se 
letos přesunuli na nové náměstí u kulturního domu Mete-
or. Zde se k nám připojili i další organizace, a to TJ Baník 
Union Nové Sedlo a TOP 09. Přítomnost těchto organiza-
cí, a hlavně slušivé a aktuální oděvní doplňky včetně oz-
dob hlav protagonistů, skutečně atmosféru vánoc namoti-
vovala do té správné gradace. A že za výdejními pulty 
stáli tři zastupitelé města dokazuje jen to, že své volební 
sliby vůči dětem myslí skutečně vážně. 
K tomu připojíme opětovnou práci učitelského sboru 

v zastoupení i dvou zastupitelů města. Děti opět naplnily 
svým krásným a dojemným  vystoupením sál kulturního 

domu. Rovněž i hudebníci z evangelického 
sboru vytvořili příjemnou vánoční atmosfé-
ru svým zpěvem a hraním. 
Protože na této akci byla přítomna velká 

část právě našeho zastupitelstva, na místě padaly návrhy, 
aby náš vánoční strom byl umístněn právě na náměstí. 
Vzhledem k tomu, že naše občanské sdružení již tento 
návrh vzneslo v době rekonstrukce náměstí, opět návrhy 
podpoříme. 
Troufnu si říci, že i v tomto směru táhne bez výjimek 

zastupitelstvo města za jeden provaz . Tedy máme se příš-
tí rok o vánocích na co těšit. Doladíme organizaci a pod-
poříme nákup většího počtu luceren štěstí. Neznám tajná 
přání dětí, která se vznášela mrazivým večerem k nebi, 
ale vím, že já bych k nebi vypustil přání, abychom vždy 
táhli za jeden provaz, pokud jde o dobrou věc. To je asi 
přání všech občanů našeho města. 

Milan Bauman, předseda o.s. Nový kurz 

Začali jsme na schodech - aneb když všichni táhnou za jeden provaz 

Zprávičky z naší školičky  

Jak přežít svátky? 

Nepřítel sníh se stal přítelem dětí, alespoň to takhle pojal mistr 
Zařízení města Nové Sedlo pan Bauman.  Nechal odklízený sníh 
navést  na dětské hřiště a vytvořil tak umělý kopec k zimním 
radovánkám. 
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Říká se, že počátky kalendáře se ztrácejí v šerém dávno-
věku, stejně jako počátky dějin. Obojí se však vlastně ztrá-
cejí společně. 
Pokusme se tedy nyní, před koncem roku a v krásném 

zimním předvánočním čase, poodhrnout oponu času a po-
dívat se na tak všední věc, jako je náš denně používaný 
kalendář. Kdo z nás se již někdy nezamyslel na tím, proč 
se například měsíc prosinec jmenuje December, ač je v 
pořadí měsícem dvanáctým a nikoli desátým, jak by odpo-
vídalo jeho překladu do češtiny? A proč má únor jen 
28 dnů a nikoli např. 3O? 
Posaďme se proto na chvíli v této uspěchané době, dejme 

si punč a vraťme se o několik set let zpět.  
Není přesně známo, kde leží počátek římského kalendáře, 

z něhož vychází kalendář náš. V době založení Říma 
(kolem roku 753 před n. l.) měl rok pravděpodobně jen 
10 měsíců a trval 304 dny. Měsíce Aprilis, Junius, Sextilis, 
September, November a December měly po 3O dnech, 
měsíce Marcius, Maius, Quintilis a October měly po 
31 dnech. O deseti měsících píše též Ovidius. Počet 10 
měsíců v roce dokládá i pověst o tehdejších primitivních 
obyvatelích severní Itálie, kteří počítali čas jen v těchto 
10 měsících. Zbylých 6O dnů byla totiž jen zima a mráz, 
lidé  byli zahnáni do úkrytů, a čas nestálo zato počítat. 
Podle dávných legend byl zakladatelem římského kalen-

dáře  druhý římský král Numa Pompilius. Podle legendy to 
byl on, kdo přidal do kalendáře měsíce Januarius a Februa-
rius a zaokrouhlil tak počet dnů v roce na 355, čímž nej-
spíše zavedl obvyklý lunární kalendář. Tehdejší rok však 
začínal březnem. Numa Pompilius rovněž zavedl i poně-
kud komickou tradici přehazování dnů i měsíců v kalendá-
ři, takže názvy i pořadí měsíců, které jsme zdědili, jsou 
často jen výsledkem náhody. Tak např. původně měl řím-
ský kalendář jen 304 dny, Pompilius jej chtěl vyrovnat 
přesnějšímu řeckému, který měl 354 dny, čili stačilo by 
přidat 50 dnů. 5O však je sudé číslo, čili dle tradice ne-
šťastné, takže přidal 51 dnů, z nichž se však ale nedaly 
vytvořit 2 celé měsíce. Proto ze 6ti jiných měsíců, které 
měly po 3O dnech, odebral po 1 dni a získal tak 57 dnů, 
které rozdělil na Januarius s 29 a Februarius s 28 dny. 
Římský rok pak měl 355 dnů, což již téměř odpovídalo 
délce lunárního roku (tj. 12 oběhům Měsíce kolem Země 
po 29,53 dnech), tj. délce 354,4 dne. K vyrovnání délky 
lunárního roku se mezi 23 a 24. únor vkládal doplňkový 
měsíc Mercedonius s 22 nebo 23 dny, takže roky měly 
rozdílnou délku v tomto pořadí: první rok měl 355, druhý 
377 (355+22), třetí 355, čtvrtý 378 (355+23), pátý 355 atd. 
Střední délka oněch 4 let byla 366,25 roku, takže byla pro-
ti skutečnosti o celý jeden den delší. 
Další menší úpravy kalendáře provedli decemvirové 

(římští vládní úředníci) v 5. století př. n. l., ale kalendář 
pořád nebyl zcela spolehlivý. Pontifex Maximus, nejvyšší 
náboženský činitel v Římě, dokonce kalendář libovolně 
měnil a zneužíval, třeba prodloužil rok, aby svému oblí-
benci prodloužil dobu vládnutí v úřadu. 
Tyto všeobecné zmatky v kalendáři odstranil Gaius Julius 

Ceasar v roce 46 př. n. l. Při jeho nástupu do vlády byla 
např. jarní rovnodennost posunuta o 2 měsíce proti době, 
kdy se slavit měla. Caesar se proto  rozhodl, že kalendář 

důkladně zreformuje. Povolal do Říma řeckého astronoma 
Sósigena z Alexandrie. Sosigenes vypracoval nový kalen-
dář, kterému říkáme podle Julia Caesara juliánský. Tento 
kalendář byl mistrovským dílem. Byl to první kalendář, 
který každý rok začínal stejným dnem. Sósigenes přitom 
vyšel z egyptské délky roku, který byl 365 a čtvrt dne 
dlouhý. Největší vymožeností juliánského kalendáře bylo 
zavedení přestupného roku každé 4 roky. Délka 12 měsíců 
(občasný třináctý měsíc Mercedonius byl zcela vypuštěn) 
byla stanovena tak, aby celkem dala 365 dnů v obyčejném 
roce a 366 dnů v roce přestupném. Bylo to jednoduché a 
téměř dokonalé až na to, že základ 365 a čtvrt dne nebyl 
zcela správný. V Řecku již totiž znali délku roku přesněji a 
proč tuto délku Sósigenes nepoužil dnes nevíme. Sósige-
nes rozdělil rok na 12 měsíců, ponechal jim staré názvy, 
ale přehodil jedenáctý a dvanáctý měsíc Januarius a Febru-
arius na začátek roku. Prvním měsícem roku se tak stal 
Januarius, protože v něm od roku 153 př. n. l. nastupovali 
nově zvolení římští konzulové do svého úřadu. Tato změ-
na nám dnes vysvětluje, proč se prosinec (December) na-
zývá desátým měsícem, i když je ve skutečnosti měsícem 
dvanáctým. 
Reforma Sósigena způsobila řadu problémů. Aby se nový 

kalendář totiž přizpůsobil starému a mohl začít platit ve 
správný čas, byl starý rok protažen do neuvěřitelné délky 
445dnů. To byl rok 708 A.U.C (Ab urbe condita - od zalo-
žení Říma) neboli rok 46 př. n. l. Později byl tento rok 
znám jako "rok zmatků". 
Další  změna v kalendáři následovala o 2 roky později. 

Tehdy byl Julius Caesar zavražděn a Marcus Antonius 
navrhl, aby na jeho poctu byl měsíc Quintilis přejmenován 
na Julius. Římští kněží také nepochopili podstatu Sósige-
novy úpravy a vkládali přestupný rok každý 3. rok (nikoli 
4.) Císař Augustus, nástupce Caesara, proto rozhodl, že až 
do roku 8 n. l. se nebudou přestupné roky zařazovat. Záro-
veň římský Senát jako projev úcty k Augustovi navrhl, aby 
se měsíc Sextilis přejmenoval na Augustus. Ovšem měsíc 
Sextilis měl tehdy pouze 3O dnů, což je sudé, tedy ne-
šťastné číslo, a navíc o jeden den kratší než Julius, což by 
mohlo Augusta urazit. Proto Senát zahájil další přehazová-
ní dnů. Z února odebral další den, takže únor má nyní jen 
28 (29) dnů. A aby neměly 3 měsíce po sobě 31 dnů, pře-
vedli jeden den ze září na říjen a jeden den z listopadu na 
prosinec a rozrušili tak Sósigenovo pravidelné střídání 
dlouhých a krátkých měsíců. 
Tímto posledním přehazováním dnů skončila tvorba juli-

ánského kalendáře, i když další císaři jako Tiberius nebo 
Nero se rovněž snažili některé měsíce pojmenovat po so-
bě. Juliánský kalendář zůstal nezměněn až do konce 
16. století n. l., kdy jeho další menší úpravu nařídil papež 
Řehoř XIII. Víceméně však kalendář platí dodnes a je den-
ně používán miliardami lidí na celém světě. 
 
Přeji všem našim pacientů i ostatním lidem dobré vůle, 

na závěr tohoto krátkého putování časem, šťastné prožití 
svátků vánočních, mnoho štěstí a zdraví v roce 2011. 

MUDr. Vít Baloun, PL a internista, Nové Sedlo  
(volně dle knihy Evy Kotulové Kalendář)  

 NOVOROČNÍ ZAMYŠLENÍ NAD TOKEM ČASU 

(pokračování k prosincovému vydání zpravodaje) 
 
Stolní tenis 
Okresní kolo ve stolním tenisu pořádala naše škola, tak 

jako v roce předchozím. 
Vynikající pořadatelské schopnosti prokázal v tomto zá-

vodě pan učitel Jiří Machulka, který zvládl pořádání akce 
v takovém rozsahu na výbornou. Výbornou si zaslouží i 
naše kolektivy, za předvedené schopnosti. 
Mladší žáci (6. a 7. ročník) ve složení Antonín Jindra, 

Leoš Vítek, Patrik Le obsadili 1. místo. 
Mladší žákyně (6. a 7. ročník) ve složení Nikola Rojtová 

a Gábina Gergelyová obsadily rovněž 1. místo. Mladší 
žactvo do kraje nepostupuje. 
Starší žáci (8. a 9. ročník) ve složení Radek Rychna, Mi-

lan Mňatinoha a Ladislav Konečný vybojovali postup do 
krajského kola – obsadili 1. místo. 
Starší žákyně (8. a 9. ročník) ve složení Anna Hiclová a 

Michaela Kovácsová získaly 3. místo. 
V krajském kole, které proběhlo dne 4. 11. v Lubech u 

Chebu naši tenisté po tvrdých bojích získali 4. místo. Je to 
pěkný výsledek! 
Děkujeme nejenom sportovcům, ale i panu učiteli za 

vzornou reprezentaci školy. 
---------------------------------------------------------------------- 
 

Sport 
Futsal 
Okrsková liga ve futsalu pořádala dne 23. 11. 2010 sou-

těž, ve které zazářili naši sportovci.Kluci v sestavě Radek 
Bano, Daniel Farkaš, Patrik Le, Tomáš Plimeke, Jan Pro-
cházka, Jaroslav Nemček obsadili vynikající 1.místo a 
vybojovali postup do dalšího kola, které proběhne v Plzni. 
Blahopřejeme a v dalším boji budeme držet palce. 

 
Florbal 
Okrskové kolo ve florbalu proběhlo ve dnech 6. a 

8. 12. 2010 v Chodově. 
Opět naši sportovci zabodovali. 
Mladší žákyně ve složení N. Rojtová, J.Horňáková, 

N. Nemčeková, A. Přibylová, G. Gergelyová, K. Kaniová, 
K. Dostálová a K. Bílková obsadily postupové 1. místo. 
 
Starší žáci ve složení Lukáš Vítek, O. Žiška, L. Konečný, 

R. Rychna, P. Mysík, R. Pešák také vybojovali 1. místo. 
 
Stejně úspěšná byla i starší děvčata, která rovněž postu-

pují z 1. místa. Zde se o úspěch zasloužily D. Biohlávko-
vá, B. Pešáková, V. Krautzbergerová, N. Adamcová, 
L.  Pojarová, H. Grünesová a A.Hiclová. 
Všem sportovcům gratulujeme k postupu. 

 
Bowling 
Okresní kolo v bowlingu žáků 1. stupně proběhlo 

dne 10. 12. 2010 v Královském Poříčí.. 

Sportovci ve složení M. Janičo, T. Kounovská, Z. Deme-
terová, J.Liška aj. Lang – všichni jsou žáky 5. třídy – ob-
sadili vítězné 1. místo. 
Gratulujeme! 

Kultura 
I po kulturní stránce bylo uplynulé období bohaté. 
Velkou zdařilou akcí byl již 3.ročník Zahájení adventu 

v Novém Sedle. Tradičně  proběhlo vánoční vystoupení 
našich žáků v Městském domě Meteor. 
V sobotu 27. 11. ožil Meteor nevídaným ruchem. 

V 17 hodin zahájili kulturní program malí sportovci – čle-
nové aerobiku – kteří svižným tempem předvedli své do-
vednosti. 
Po nich přišlo 12 rozvážných měsíců se svou hudební 

charakteristikou. A nakonec se Meteor rozezněl písnička-
mi z pohádek a vánočními koledami v podání pěveckého 
kroužku. Pořadem provázeli Petr Mysík a bývalí žáci ško-
ly Denisa Šeblová a Tomáš Pittel, který zajistil hudební 
doprovod. 
O úspěšný večerní program se zasloužily paní učitelky 

Mgr. J. Cervanová, Mgr. E.Machulková a Mgr. L. Žiško-
vá, kterým za všechny nervy, které zažívaly při nacvičová-
ní celého programu, děkujeme. Poděkování patří i dětem, 
které vystupovaly a které tímto přinesly trochu té sváteční 
nálady. 
 
Vánoční výlet do Prahy 
29. 11. 2010 navštívili žáci 4.A spolu s „deváťáky“ Pra-

hu. Všude ležel sníh, a tak naše putování památkami po „ 
královské cestě „ navodilo tu pravou vánoční atmosféru. 
Naším cílem ale bylo Národní muzeum v Praze a výstava 

Staré pověsti české. 
Tento výlet jsme mohli uskutečnit i díky sponzorskému 

daru našeho pana zubaře, kterému tímto děkujeme. Slibu-
jeme, že se budeme o své zuby starat. A také budeme cvi-
čit, aby nám zesílely svaly, protože Bivojova kance jsme 
neuzdvihli. 

„ Čtvrťáci“ 
Divadlo 
V rámci přípravy Koncepce divadelní tvorby pro děti a 

mládež Karlovarského kraje se žáci 3.A a 4.A zúčastnili 
divadelního představení v Karlových Varech v divadle 
Husovka. Zde bylo připraveno pro žáky Vánoční předsta-
vení, ve kterém zazněly koledy, děti se seznámily s řadou 
vánočních zvyků, a tak mohly děti prožít již trochu té svá-
teční atmosféry. Divadlo se dětem líbilo, přestože tento 
program viděly v loňském roce. 
 
Ze života školy 
V měsíci listopadu proběhly na škole třídní schůzky, kte-

rých se zúčastnilo přes 86 % rodičů. Děkujeme rodičům za 
hojnou účast, která svědčí o tom, že rodiče mají o své děti 
zájem snaží se se školou spolupracovat. 
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Rozloučení s podzimem 
Koncem listopadu si čte-

náři dětského oddělení při-
nesli do knihovny papír, 
pastelky a nůžky, aby si 
vyrobili vzkazníček 
„Podzimníček“. Během 
vyrábění zapojili svoji fan-
tazii a bílé lístky získávaly 
barvy podzimu. Někteří 
šikulové dokonce lístečkům 
dokreslili červenou čepici a 
hned se Podzimníček změ-
nil v Mikulášníček! 
 

Vyráběli jsme Mikuláše, čerty a anděly 
V posledním týdnu listopadu a začátkem prosince si čte-

náři dětského oddělení spolu s kamarády-nečtenáři přišli 
vyrobit Mikuláše, čerty a anděly. Do této akce se zapojily 
i děti předškolního věku, kterým pomáhali rodiče. Všichni 
svými výtvory určitě zkrášlili pokojíčky a zároveň potěšili 
nejbližší. 

 
Velké vánoční přípravy 
Ve dnech 13. a 15. prosince jsme v dětském oddělení 

naplánovali vánoční vyrábění. Velice nás překvapil zájem 
čtenářů, si vyrobit vánoční výzdobu s týdenním předsti-

hem, a proto jsme museli dříve „odstartovat“ vyrábění, 
které jsme ukončili těsně před Vánocemi.. 
Děti vytvořily spoustu stojánků ve tvarech dárků, vánoč-

ních stromečků, sněhuláků, zvonečků...Ti zručnější si 
troufli na betlémy a filigrány do oken. Mnoho čtenářů se 
rozhodlo strávit zde celé odpoledne. 
 

Projekt Kamarádka knihovna 
Svaz knihovníků a informačních 

pracovníků ČR a Klub dětských 
knihoven SKIP vyhlásili 3. ročník 
soutěže o nejlepší knihovnu pro děti 
(= oddělení pro děti ve veřejné 
knihovně) s názvem Kamarádka knihovna. Do tohoto 
projektu se zaregistrovala i naše knihovna a v září jsme 
obdrželi tiskopisy s názvem „Vysvědčení tvé dětské 
knihovny“. Čtenáři i nečtenáři měli za úkol oznámkovat 
jako ve škole chování knihovnice, výběr knih a časopisů, 
orientaci v knihovně, spokojenost s otevírací dobou,  jaké 
jsou akce a programy pro děti, počet a kvalitu počítačů pro 
děti, jak umí knihovnice poradit s počítači... 
Za každé vyplněné 

vysvědčení děti 
obdržely papírovou 
skládanku, kterou si 
vybarvily, vystříha-
ly a slepily. Výsled-
kem jejich práce 
byl bibliobox - sa-
moobslužný automat na vrácení knih. Nelehkým úkolem 
bylo vybrat 10 nejkrásnějších krabiček. Jejich autoři 
(Sabinka Deáková, Jolanka Olahová, Natálka Šandorová, 
Stáňa Dobrovolná, Míra Šandor, Kristián Horvát, Niki 
Vágnerová, Michal Palán, Laduška Švecová a Klárka Mi-
kulíková) byli odměněni drobnými dárky. 
Začátkem prosince jsme vyhotovili statistiku známková-

ní a zaslali ji spolu s vysvědčením k rukám SKIPu. 
Do tohoto projektu se pokaždé rádi zapojíme, protože 

děti svým hodnocením sdělují, co by se mělo v knihovně 
zlepšit. 

 

Vánoční posezení v knihovně 

Listopadové a prosincové akce pro dětské čtenáře i nečtenáře 

Žáci druhé třídy ZŠ si pro svoje 
blízké pod vedením paní učitelky 
Möcklové a paní učitelky Hrebeňá-
kové připravili předvánoční pře-
kvapení. Dárek úhledně zabalili do 
podoby pásma básniček a písniček 
se zimní a vánoční tématikou. Roz-
balení dárku bylo nachystáno na 
páteční odpoledne. 
Děti to rozbalily v opravdu velkém 

stylu. Básničky a písničky se střídaly v rychlém tempu. Blížící 
se vánoční svátky nám v závěrečné části připomněly zapálením 
prskavek. Za svůj výkon si účinkující od všech diváků vysloužili 
několikanásobný potlesk. Paní učitelky odměnily své žáky slad-
kostmi. 
Po skončení vydařené besídky jsme odcházeli domů s naším 

spokojeným šikovným druhákem a s pocitem krásně prožitého 
odpoledne. 
Velký dík patří paním učitelkám, kterým se podařilo společně s 

jejich žáky předat vánoční náladu. 
Za spokojené rodiče a ostatní přítomné, Srbovi. 
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Děti, sledujte plánované akce v knihovně 
 na našich webových stránkách a na Facebooku! 

Ve středu 22. 12. nadělili čtenáři i nečtenáři 
svým kamarádům dárky pod stromeček. 

Knihovnice Květa a Lenka 

Kulturní akce 

21.1.2011 
Ples TJ BU Nové Sedlo 
Kulturní dům METEOR 
Hraje skupina: TAKT 
Začátek: 20,00 hod 
Vstupné: 150,- Kč 
Na místě: 190,- Kč 

28.1.2011 
Ples Základní školy 
Kulturní dům METEOR 

Hraje: skupina MARACAS 
Vstupné: 100,-Kč 

19. 2. 2011 
Ples města 

Kulturní dům Meteor 
Hraje: skupina Červení panteři 

Začátek: 20,00 hod. 
Vstupné: 250,- Kč 


